
Bestyrelsen for Ådalens Børnehus og Skole 

Referat af bestyrelsesmøde onsdag d. 28.8.2024 kl. 18.15-21 

Deltagere: Jens I. K. Bjerring, Susanne Damsted, Hanne H. Ipsen (fmd.), Simone von Cappelen, Sidse Walther 
(n.fmd.), Jakob Hansen, Anna Svenning, Thomas Kjærgaard, Winnie E. Larsen (medarb.), Susanne M. 
Rasmussen (medarb.), Charlotte G. Kristensen (medarb.),  (elevrep.),  (elevrep), Carsten B. Bräuner, Morten R. 
Borup 
Afbud: Thomas,  
Mødested: Konference 2, Ådalens Skole  

Dagsorden 
Ordstyrer:  

Pkt. 1 Underskrive referat og valg 
af ordstyrer 

Referater fra sidste møde før sommerferien og fra det 
konstituerende møde blev underskrevet.  
Jakob er ordstyrer 

 18.15 

Pkt. 2 Godkendelse af dagsorden  Forslag til punkter tages under indkomne sager. 
Dagsordenen godkendt. 

B 18.20 

Pkt. 3 Siden sidst fra børnehuset 
og skolen 

Forbrugsprocent i SFO er høj. Hvad har det af betydning? 
Mådeholdenhed, og ikke fuld bemanding i SFO. Det er klart, 
at det presser SFO´ens praksis. Baggrunden er manglende 
refusion på langtidssygemelding.  
 
Rikke er godt i gang på skolen/SFO og i ledelsesteamet.  

O 18.25 

Pkt. 4 Nyt fra elevrådet Der er endnu ikke valgt elevrådsrepræsentanter, de har 
første møde i næste måned.  
Elevrådsrepræsentanter fra 3. årgang til 9. årgang. De 
mødes samlet en gang om måneden, som nu ligger forud for 
bestyrelsesmøderne. 
1-2 elevrådsrepræsentanter pr. årgang. De ældste kan sidde 
som repræsentanter i bestyrelsen, normalvis kun til første de 
punkter, men de må gerne deltage fuldt.  

O 18.35 

Pkt. 5 Lokalsamfund i bevægelse, 
orientering ved Nanna 
Juelsbo, projektleder 

Nanna Juelsbo fortæller: 
Projekt som foregår over de næste 3 år.  
Nanna er tovholder på projektet i Ådalen (defineret som 
skoledistriktet). 
Baggrunden: nationalt. 5 danske kommuner.  
Fysisk og mental sundhed.  
Aktiv transport i Ådalen et tema som er på sinde. 
100.000, - kr. til pulje særligt i Ådalen 
Ådalen er udviklingsparat lokalsamfund. 
 
Rammer og indhold.  
Forskningsprojekt. Midler kommer fra Novo Nordisk. 
Børn som målgruppe i spændet 6-12 år i projektet. 
November 2023 start. Børn blev testet fysisk og var igennem 
spørgeskemaer. Kortlægning af deres bevægelse.  
 
Workshop 1 
Hvem skal inviteres med? 
Hvad er styrker? 
Hvad er udfordringer? 
Hvad gør vi allerede? 
Hvad vil vi gerne gøre mere af? 
Intro til 3 workshops. Zoomer ind på hvad der skal sættes i 
gang af lokale initiativer.  
Kortlægning til de 2 første workshops. Med særligt udvalgt 
gruppe, som ikke må være stor, men repræsentativt ift. 
området 
3. workshop gerne alle med. Unge mellem 14-18 år mangler 
p.t.   

O 18.45 
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Hvilke faktorer hænger sammen, og hvordan påvirker de 
hinanden? 
Kolind er sammenlignings landsbysamfund. Når perioden er 
gået, så måler man igen i både Kolind og Ådalen. Har 
indsatsen skabt en positiv udvikling? 
Kortlægningen er ikke skræmmebillede, men en mulighed 
for at vælge indsatser og tiltag ud.  
 
Bestyrelsen vil gerne følge udviklingen jf. workshops.  
Der er mulighed for, at to fra bestyrelsen kan deltage i 
workshops, hvis de ønsker det?  
 

Pause med foto af bestyrelsen 19.05 

Pkt. 6 Status på kapacitet og tipi i 
børnehuset 

Det forventes at tipi, hegn og toiletvogn, kan stå færdigt den 
1. november. Når det står færdigt, så kan der åbnes op for 
alle de børn som måtte have et behov, eller ønske om 
opstart i Ådalens Børnehus.  
 
Baggrunden for at ikke åbne op allerede nu er de fysiske 
rammer, der er til rådighed og det, at der er flere børn end 
de fysiske rammer giver mulighed for.  
 
Vi har erfaringsmæssigt en udfordring med at rumme 
børnehavebørnene, efterhånden som børnetallet stiger hen 
over efteråret. Flere børn på mindre plads, skaber flere 
konflikter, dårligere læringsmiljø for børnene og arbejdsmiljø 
for personalet. De mange gemmegangsrum i 
børnehavedelen/vuggestue, som allerede i dag bruges som 
grupperum, er for mange børn en udfordring at være i. I 
vinterhalvåret klager flere personale over hovedpine i 
børnehavedelen.  
 
Vi havde håbet at se en fremrykning af anlægsmidler ift. 
renovering og ombygning af Ådalens Børnehus. Dette er 
dog ikke tilfældet jf. oplægget for budget 2025. Tværtimod er 
det skudt til 2027-2028 
 

O
/
D 

19.25 

Pkt. 7 Dialogmøde 3.9. kl. 17-19 
dagtilbudsområdet 
 
Budget 2025, herunder: 
• orientering om 
omstillingskatalog for Børn- 
og Lærings område, v. 
Administrationen 
• madordninger 
(produktionskøkkener), 
rengøring, forberedelsestid for 
pædagoger – drøftelse, v. 
Bestyrelsesformændene 
 
Opfølgning på temamøde om 
børn og unges trivsel: 
• de vigtigste pointer fra 
oplæg ved Lene Tanggaard 
• dialog ved bordene med 
fokus på tidlig indsats og 
sikring af børns trivsel samt 
forebyggelse af mistrivsel 
• opsamling i plenum     

Deltagere til dialogmødet: 
Susanne 
Charlotte 
Jens 
Winnie 
Sidse 
Carsten.  
 
Formænd er indkaldt, eller skal forholde sig særligt til 
punkterne madordning, rengøring og forberedelsestid. Det er 
dog uklart, hvad opgaven præcist er. Hanne tager kontakt.  
 
Kort om madordning: 
Materialet ikke særligt oplysende  
Erfaring ikke positiv 
Spinkelt grundlag for leverandører. 
Bestyrelsen beslutter om det skal være eller ej.  
 
Lene Tanggaard: Fællesskabets betydning for børn og unge 
satte refleksioner i gang.  

D 19.35 
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Forslag til emner på det 
kommende dialogmøde. 

Pkt. 8 Planlægning af møde med 
forældrerådene 24.9. 

Møde med alle forældrerådene. 
Klæde dem på til, hvordan man kan være et forældreråd. 
Hvad kan man fordel have aftaler om og fokus på.  
 
Winnie har oplæg ift. ”håndbogen” for forældreråd. 
 
En samlet Aula-gruppe for forældrerådene.  
 
Opfordringen er, at der skal være et forældreråd på hver 
årgang. Det er dog ikke et krav og kan derfor ikke pålægges.  
 
En dialog om rammen.  
 
Hænger manglende forældreråd sammen dårlig trivsel? 
Er det tid? Grænseløst forældreskab. 
 
Betydningen og indhold ændrer sig.  
 
Resten af forældregruppen skal bakke op.  
 
Forventningsafstemning  
 
Rul på forældrevalgte i årgangene.  
 
 
Beslutning:  
 
Det fælles møde for alle forældreråd flyttes til den 28. 
oktober. Bestyrelsesmødet flyttes til 18.15. 
 
Der udsendes en general information på Aula til alle 
forældre. Morten skriver ud.  
 
Fordeling af øvrig repræsentation på forældremøder planlagt 
og fordelt. Se vedhæftede oversigt. 
 

 19.45 

Pkt. 9 Budget 2025 – 
budgetproces, 
budgetoplæg og 
høringssvar 

Morten gennemgår budgetoplæg og forløb.  
Se vedhæftede Power Point oplæg.  
 
Nedslag: 
Børnehus 
Ombygning og renovering  
Modulordning kan presse økonomien 
Gennemgangsrum i Børnehuset.  
Skole 
Justering af tildelingsmodellen og sammenholdt med mulige 
besparelser i omstillingskataloget 
Fælles: 
Barsels-refusion på 80% 
PPR og CBUF 
Pædagogstuderende  
 
Bestyrelsen vil gerne afgive høringssvar: 
Morten sender diverse til bestyrelsen 
Jakob og Sidse skriver udkast.  
 

 20.15 
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Pkt. 10 Indkomne sager til 
bestyrelsen 

Se punkter til kommende møder og eventuelt.  O 20.40 

Pkt. 11 Punkter til kommende 
møder og dynamisk årsplan 

Trivselsmålinger  
Skole/hjem samarbejde - forventningsafstemning 
Indkøring/modtagelse af nye forældre 
Søge midler til skolegården  
Samarbejde på tværs af årgange i udskolingen  
Forældreråd i Børnehuset 
IPad og skærmbrug. Hvad er holdningen? Tilsyn.  
Forældrearbejdsdag 
Fonde og sponsorer  

B 20.45 

Pkt. 12 Evt. Kagedommer til sensommerfest i børnehuset 
Lukkedage. Carsten har skrevet ud, men findes også på 
Syddjurs Kommunes hjemmeside.  
Respons på mails  
Intro til den nye bestyrelse  
Principper  

 20.55 

O: orientering 
D: drøftelse 
B: beslutning 

 
 
 


